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[Formanden.] 
Jeg gør opmærksom på, at det er min 

hensigt, hvis tinget dertil giver sit sam- 
tykke, at lade forslag til lov om en korn- 
ordning for høståret 1962-63 komme til 
tredje behandling i et senere møde efter af- 
slutningen af det til i morgen kl. 10 beram- 
mede møde. 

Mødet hævet kl. 1320. 

110. møde.  

Fredag den 15. juni kl. 10. 

Formanden: Fra faglige og andre sam- 
menslutninger samt fra private personer er 
modtaget en række henvendelser vedrø- 
rende økonomiske, sociale og udenrigspoli- 
tiske problemer samt angående boligspørgs- 
mål. Henvendelserne er fremlagt til gen- 
nemsyn for medlemmerne i læseværelset. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Valg af 1 medlem til udvalget angående 
spiritus og gær (i stedet for Johs. Christian- 
sen). 

(Jfr. tidenden sp. 4959). 

Valgt blev: Poul Nilsson. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i aktieselskabsloven. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5586). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges med 128 stemmer mod 4. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
offentlig skolebespisning. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5591). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ove Hansen: Jeg vil blot oplyse, at i det 
udvalgsmøde, vi har haft efter anden- 
behandlingen, er det blevet konstateret, at 
det radikale venstre, socialistisk folkeparti 
og socialdemokratiet kan stemme for lov- 
forslaget, medens venstre og det konser- 
vative folkeparti vil undlade at stemme. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges med 77 stemmer mod 4; 53 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
almindelig omsætningsafgift. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5223, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var stillet 8 ændringsforslag i tillægs- 
betænkningen. 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 
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Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de 7 følgende sager på dags- 
ordenen, nemlig: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i forbrugsafgiftslove. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5576, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var stillet 10 ændringsforslag i til- 
lægsbetænkningen . 

Uden for tillægsbetænkningen var der 
ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
persontilskud og forhøjelse af børnetilskud for 
skatteåret 1962-63. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5577, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om beskatningen af rentefor- 
sikringer m. v. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5577, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om pristalsreguleret alder- 
domsforsikring og alderdomsopsparing. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5577, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om ud- 
stedelse af statspræmieobligationer. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5577, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
midlertidigt tillæg til folke-yinvalide- og enke- 
pensionister samt om midlertidig forhøjelse 
af grænsen for hjælp til underhold. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5578, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om leje. 

(Anden behandling findes i tidenden sp. 
5578, udvalgets tillægsbetænkning i tillæg 
B. sp. 1221). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Ændringsforslagene til forslag til lov om 
almindelig omsætningsafgift og forslag til 
lov om ændringer i forbrugsafgiftslove 
sattes først til forhandling. 

Peter Nielsen: Jeg anbefaler de stillede 
ændringsforslag, der er stillet til de to lov- 
forslag; de betegner den endelige afpuds- 
ning af forslagene om omsætningsafgift og 
forbrugsafgifter og forliget i det hele taget. 

Som man vil se af betænkningen, drejer 
disse ændringer sig bl. a. om en nedsættelse 
fra 1. august af afgiften på gulvtæpper, 
indtil den almindelige oms afløser denne af- 
gift. Det er gjort, for at salget af gulv- 
tæpper i tidsrummet indtil 1. april 1963 
ikke skal gå i stå; der vil her komme en 
klækkelig nedsættelse, som nu altså af- 
trappes og derfor ikke hæmmer handelen. 
Detaillister får differencen på deres vare- 
lager refunderet, således at prisfaldet på 
gulvtæpper kan slå igennem allerede fra 
1. august. Her er altså en vare, som for- 
brugerne ikke behøver at hamstre. 

Man har udvidet kriteriet for afgiftsfri- 
tagelse for aviser o. lign., således at de blot 
behøver at udkomme én gang ugentlig for 
at opnå fritagelse. 

Inden for konfekturebranchen har man 
foreslået uændret provenu, men således at 
chokoladeafgiften lettes noget. Det sker på 
bekostning af bolsjer, nødder o. s. v. Den 
foreslåede ændring skyldes, at chokolade- 
salget ellers kan forventes at stagnere, da 
det må arbejde i konkurrence med mere 
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[Peter Nielsen.] 
luksusprægede levnedsmidler, som er helt 
afgiftsfri. 

Konsum-isafgiften foreslås sat til 1 kr. 
45 øre pr. liter, da de 45 øres forhøjelse 
mere vil svare til den 9 pct.s engrosoms. 
Endvidere er der tale om nogen lettelse for 
de små bryggerier. 

Jeg anbefaler ændringsforslagene. 
Endelig kan det nævnes, at man udsky- 

der lovforslaget om skattelettelse for opspa- 
ring til efteråret, for at det kan få en anden 
udformning, der gør administrationen let- 
tere for såvel skatteyderne som lignings- 
myndighederne, men denne præmiering er 
nu altså garanteret og gælder også for op- 
sparing, man foretager i indeværende år, 
så man kan rolig blive ved med at spare. 

Morten Lange: Da mit partis ordfører 
desværre er forhindret i at være til stede i 
øjeblikket, skal jeg ganske kort motivere, 
hvorfor vi er indstillet på at stemme for de 
ændringsforslag, der her er til debat; det 
fremgår ikke ganske klart af betænkningen, 
og det er vistnok en teknisk fejl. 

Vi anser stadig væk denne lovgivning, 
som vi senere skal snakke om i dens helhed, 
for uheldig, men ændringsforslagene må be- 
tragtes som beskedne forbedringer, og der- 
for er vi i stand til at stemme for dem. 

Finansministeren (Hans R. Knudsen): 
Jeg takker hele udvalget for den tilslut- 
ning, der er givet til de 8 ændringsforslag, 
der er stillet til lovforslaget om almindelig 
omsætningsafgift, og de 10 ændringsforslag, 
som jeg også har stillet, til lovforslaget om 
ændringer i forbrugsafgiftslove. Da det 
ærede medlem hr. Peter Nielsen har gennem- 
gået de væsentligste af disse ændringsfor- 
slag, skal jeg ikke gøre det, men blot takke 
for tilslutningen til ændringsforslagene. 

Hermed sluttede forhandlingen om æn- 
dringsforslagene. 

Man foretog derefter afstemning over de 
til forslag til lov om almindelig omsætnings- 
afgift stillede ændringsforslag. 

Ændringsforslagene nr. 1-8 
vedtoges uden afstemning. 

Dernæst foretoges afstemning over de til 
forslag til lov om ændringer i forbrugs- 
afgiftslove stillede ændringsforslag. 

Ændringsforslagene nr. 1-10 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Efter at forhandlingen om 
og afstemningen over ændringsforslagene er 
tilendebragt, skal jeg afbryde forhandlingen 
om lovforslagene, idet disse som helhed vil 
komme til forhandling i et senere møde 
i dag. 

Man gik da til den sidste sag på dags- 
ordenen, som var: 

Anden behandling af forslag til lov om en 
kornordning for høståret 1962-63. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
4883, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
1235). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Carl Petersen: Det fremgår af betænk- 
ningen, at udvalget kun har færdigbehandlet 
det ene af de to lovforslag, som er henvist 
til behandling i udvalget, nemlig forslaget 
om en kornordning. Jeg sagde ved dette lov- 
forslags første behandling, at mit parti var 
rede til at gennemføre lovforslaget som frem- 
sat, og da der heller ikke fra anden side er 
stillet ændringsforslag, kan jeg nøjes med 
igen at indstille det til vedtagelse. 

Hvad angår lovforslaget om ændring af 
lov om afsætning af danske landbrugsvarer 
m. m., vil det fortsat være til behandling i 
udvalget, således at der tilstræbes en af- 
slutning så betids, at tinget kan foretage 
den endelige behandling senere hen på folke- 
tingsåret. 

I partiet venstres mindretalsudtalelse i 
betænkningen protesteres der på det stær- 
keste imod denne udsættelse af lovforslagets 
gennemførelse, og man beskylder ligefrem 
regeringen for at have brudt en indgået 
aftale. 


